
Poštnina plačana pri PTT enoti Celje

Doslej še zadovoljivo 
poslovanje

Poslovni rezultati naše delovne organizacije v zadnjem letu kažejo, 
da so temeljne organizacije dosegle zadovoljive rezultate, kljub visoki 
stopnji inflacije, porastu cen, zmanjševanju naročil oziroma prodaje 
nekaterih izdelkov, težavam z oskrbo s surovinami in materialom 
predvsem iz uvoza ter pomanjkanju obratnih sredstev. Kljub temu so 
bili načrti v nekaterih tozd preseženi, v nekaterih tozd pa iz objektivnih 
vzrokov nekoliko pod pričakovanji.

Tako ugotavljamo, da je bila 
v delovni organizaciji proizvo
dnja za 4 odstotke nižja od načr
tovane in enaka kot v preteklem 
letu. V decembru je bila doseže
na le z 86 odstotki v primerjavi z 
načrti, glede na enak mesec v 
preteklem letu pa z 88 odstotki. 
Za 0,4 odstotke pa je bila nižja 
kot novembra 1986.
Načrtovano proizvodnjo so do
segle temeljne organizacije Tita
nov dioksid, Grafika in Veflon, 
nižjo pa Metalurgija, Kemija 
Celje in Kemija Mozirje- Pro
izvodnje iz leta 1985 niso dose
gle tozd Metalurgija in Kemija 
Celje.

Drugače je bilo z izvozom, kjer 
smo dosegli 43 milijonov dolar
jev in ga v primerjavi z letom 
1985 povečali za 26 odstotkov, 
na kar je vplival predvsem izvoz 
na klirinško področje v višini 27 
milijonov dolarjev, ki je bil za 54 
odstotkov višji. Izvoz na kon
vertibilno področje je bil 5 mili
jonov dolarjev in za 2 odstotka 
nižji od preteklega leta.

V primerjavi z načrti je bil 
izvoz presežen za 15 odstotkov.

od tega na konvertibilno podro
čje za en odstotek, na klirinško 
področje pa za 26 odstotkov.

Uvozili smo za 18 milijonov 
dolarjev surovin, opreme in re
zervnih delov, kar je v primerja
vi z načrti samo 66 odstotkov. 
Na to je vplival predvsem kon
vertibilni uvoz, v primerjavi s 
preteklim letom pa je bil skupni 
uvoz nižji samo za dva odstotka, 
skupni konvertibilni pa za 4 od
stotke. Pokritje izvoza z uvozom 
je bilo 99 odstotno-

Na področju zaposlovanja je 
bilo povprečno število zaposle
nih 2425, kar je odstotek ali 23 
zaposlenih več kot v letu 1985- 
Stanje zaposlenih decembra 
1986 je 2415 in je za 12 delavcev 
nižje kot konec decembra 1985. 
Med letom se je v naši delovni 
organizaciji na novo zaposlilo 
210 delavcev; odšlo pa 222, in
ternih premestitev je bilo 94. 
Med letom je bila fiuktuacija 
približno 9 odstotna in je bila 
nekoliko nižja kot v letu 1985, 
ko je bila 11 odstotna-

Izkoriščenost delovnega časa 
je bila slabša od dosežene v

enakem obdobju preteklega leta 
in tudi od planirane- Slabša iz
koriščenost pa je predvsem po
sledica povečanja števila dni do
pustov zaradi novega pravilnika 
in povečanja bolezenskih izo
stankov Na zaposlenega je od
padlo 24 dni letnega dopusta, v 
preteklem letu 23 dni. Bolezen
ski izostanki na zaposlenega so 
25 dni, v letu 1985 pa 23 dni 
Povprečni neto osebni dohodek 
na zaposlenega po vkalkuliranih 
urah za leto 1986 je znašal 
120-382 din, v decembru pa 
162.749 din.

Na podlagi družabniške po
godbe z Nemško demokratično 
republiko smo izvozili obvezu
jočih 53 odstotkov celotne pro
izvodnje titanovega dioksida. 
Glavni izvozni izdelki so razen 
titanovega dioksida še: cink tita
nova pločevina - izvozili smo jo 
3-738 ton, litopon, 2.950 ton in 
cinkovega belila 1200 ton.

Lahko bi sicer izvozili več, 
vendar le na račun zmanjšanja 
prodaje doma, to pa zaradi ob
veznosti do domačih kupcev ni 
mogoče. Največji problem je v 
padanju svetovne cene cinka. Ta 
je v januarju letos padla za 100 
dolarjev, kar pomeni, da bomo 
tudi našim cinkovim proizvo
dom za izvoz morali znižati ce
no. Zato letošnjega večjega po
rasta izvoza ni pričakovati. Na
črtujemo le za 1000 ton večji 
izvoz titanovega dioksida, 220 
ton več cink titanove pločevine 
in za 1000 ton več litopona, ne

Povprečni neto osebni dohodek
po vkalkuliranih urah seje glede 
na povprečje preteklega leta po
večal za 105 odstotkov, decem
brski pa je višji za 114 odsto
tkov od doseženega v decembru 
1985.

Na splošno lahko rečemo, da 
se je slaba likvidnost v začetku 
leta proti koncu leta izboljševa
la, kar je vplivalo na zmanjševa
nje obresti kratkoročnih kredi
tov v strukturi celotnega prihod
ka in s tem tudi pozitivno na 
poslovni rezultat.

bomo pa izvažali več tistih izdel
kov, kjer dosegamo tako nizke 
cene na svetovnem tržišču, da 
gredo na škodo lastne substan
ce. Tako je na primer s cinkovim 
oksidom, ker sta surovina in 
energija za njegovo proizvodnjo 
predragi. Tudi cinkov prah v 
izvozu predstavlja problem, ker 
vzhodno tržišče nima denarja za 
nakup.

Letos naj bi v Cinkarni izvozi
li v skupni vrednosti 49,7 milijo
nov dolarjev, kar je za 9 odsto
tkov več kot lani.

Izvoz bi morali sicer poveče
vati z odpravljanjem proizvod
nih problemov. Morali bi se čim 
bolje organizirati, izkoristiti vse 
proizvodne zmogljivosti, ter na
črtno in hitro reševati problem 
odpisanosti osnovnih sredstev.

M. G.

Tako po začasni ugotovitvi uspešnosti poslovanja sicer ugotavljamo, 
da je rast dohodka pod indeksom 200, in da smo več namenili za osebne 
dohodke in skupno porabo kot za akumulacijo, vendar je pozitivno to, 
da nobena tozd ne bo zaključila leta z negativnim poslovnim rezulta
tom. Če k temu dodamo, da je založenost s surovinami in materialom, 
razen nekaterih izjem zadovoljiva, lahko zaključimo, da je bilo 
poslovanje v letu 1986 zadovoljivo.

Stanje gibanja po novih zaostrenih predpisih v zvezi z ugotavljanjem 
in delitvijo dohodka, nam kaže , da se bomo tudi v bodoče z delitvijo 
dohodka lahko gibali v okviru proizvodnih in poslovnih rezultatov. Če 
bodo ti ugodni, tudi ne bo omejevanja pri izplačilu osebnih dohodkov.

Marija Bernjak

Kako bo letos z izvozom
Z izvoznimi rezultati zadnjih petih let smo lahko v Cinkarni zelo 

zadovoljni. Medtem ko smo še leta 1982 ustvarili skromnih 2,6 milijona 
dolarjev, smo lani že dosegli 43,3 milijona dolarjev. Na skupni izvoz je 
vplival predvsem povečan izvoz na vzhodni trg, kar za 54 odstotkov, 
izvoz na zahodni trg pa je bil za dva odstotka nižji kot leta 1985.
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Letos načrtujemo trinajst 
naložbenih del

Med investicijami, ki jih bomo začeli graditi v letošnjem letu, se je 
znašlo kar 13 predlogov. Razen dveh, naj bi bile letos tudi vse 
zaključene. Predračunska vrednost je ocenjena na skoraj 16 milijard 
din. Od tega bo Cinkarna združila kar 4 milijarde.

Zaklonišče v Kemiji Mozirje 
bo predivdoma zgrajeno šele na
slednje leto- Za nov obrat grafič
nih preparatov je že izdano loka
cijsko dovoljenje, v februarju 
pričakujemo še gradbeno, v 
marcu pa bi lahko začeli z 
gradnjo.
V tozdu Vzdrževanje naj bi do
končali halo B, v kateri bo skla
diščen drobni material- Računa
jo, da bodo z deli lahko nadalje
vali v marcu.
Titanov dioksid ima načrtovane 
tri projekte, in sicer posodobitev 
in odpravo ozkih grl v proizvo
dnji, kjer čakajo na soglasje za 
gradbeno dovoljenje. V maju pa 
bi lahko začeli z deli na prečrpa- 
lišču mazuta in pretakališču luga. 
Čiščenje dimnih plinov iz sušilni
ce ferosulfata je ekološka nalo
ga, ki jo je potrebno dokončno 
rešiti še v tem letu-
V Metalurgiji načrtujejo, da bi k 
Valjarni priključili še linijo za 
razrez in indukcijsko peč- Pro
jekti so v izdelavi, imajo tudi

ponudbe za opremo, v izdelavi 
pa je tudi investicijski elaborat. 
Kemija Celje načrtuje izgradnjo 
mešalnice in pakirnice rastlin
skih zaščitnih sredstev. 
Skladišče vnetljivih tekočin bodo 
letos gradili le v Kemiji Mozirje, 
v Celju pa bo morda v prioriteti 
šele prihodnje leto.
V postopku za pridobivanje pot
rebnih soglasij so še Čiščenje 
izcednih vod v Bukovžlaku ter 
Meteorna in fekalna kanalizaci
ja. V programu pa je tudi preu
reditev stare mehanične delavni
ce v razvojni laboratorij.

Da bi naša delovna organiza
cija imela lepši videz, bomo še 
letos uredili tudi cestišče, (poda
ljšek kadrovske službe do prik
ljučne ceste za modri baker).

V letošnjem letu Investicijska 
služba pripravlja dokumentaci
jo za tiste investicije, ki jih bomo 
načrtovali v prihodnjem letu- 
Obdelati in pripraviti namera
vajo tehnično dokumentacijo ter 
pripraviti vse analize in raziska

ve za lokacijsko in ekonomsko 
upravičenost gradnje železook- 
sidnih pigmentov. Pripravljali 
bodo tudi dokumentacijo za no
vo linijo offsetnih plošč ter opra
vili raziskave za vrednotenje od
padne sadre. Izdelati bo potreb
no tudi vse potrebno za ureditev 
sistema meritev ter za namesti
tev pilotne naprave za obarjanje 
kalcijevega karbonata. Izvzeli 
pa ne bodo tudi ureditev infra
strukture. Za vse omenjene pri
prave in raziskave je namenjeno 
štiristo milijonov din.

Kaj bo s staro Cinkarno
Nekoliko je že razjasnjena tu

di usoda starega dela Cinkarne,

kije bil do leta 1990 predviden 
za rušenje- Vendar tu živijo še 
nekateri obrati tozda Kemije in 
Metalurgije, ki jih bo potrebno 
polagoma preseliti v novi del. 
Doslej ostaja še odprto vpraša
nje obstoja ali prestavitve obra
ta keramike, vendar bi morali 
razmisliti tudi o razvojni per
spektivi ostalih obratov v tem 
delu Cinkarne, to je galvane, 
rastnih substratov in gradbenih 
lepil. Stara valjarna in topilnica 
sta predvideni za spomeniško 
varstvo- Obdržali bomo lahko le 
ekološko čiste proizvodnje in 
upravno zgradbo. Stari del bo
mo morali pričeti urejati takoj, 
ko bo ukinjena železniška proga 
Ema.

I)o leta 1990 je potrebno stari del Cinkarne dokončno urediti

Preko dvesto milijonov za 
propagando

V lanskem letu smo porabili 169 milijonov din za komuniciranje, 
kamor štejemo vse dejavnosti ekonomske propagande, predstavitve na 
sejmih in odnose z javnostjo ter publiciteto. Za letos pa je predv ideno 75 
odstotno zvišanje.

V ekonomsko propagando 
štejemo vse akcije priprav video 
programov, prospektov, ogla
sov, radio in drugih sporočil, 
foto materialov in podobno- V 
letu 1986 smo preko tega dela 
komuniciranja dobro predsta
vljali naše izdelke, kar je tudi 
povečalo zanimanje, posebej pri 
kemijskem in zaščitnem progra
mu. Načrtujemo, da bomo letos 
oblikovali katalog Cinkarne, po 
katerem obstaja potreba že dol
ga leta. Gre tudi za predstavitev 
naših izdelkov, za katere je pot
rebno urediti prospekte, emba
lažo, oglase in drugo. Agroke- 
mijski prodajni program uvaja 
dva nova proizvoda Cink oksid- 
aktivni in Natrijev sulfat- 

Tržna priprava načrtuje še 
povečanje obsega sodelovanja 
na sejemskih prireditvah, nasto
panje na njih pa izboljšati s 
kakovostnim prikazom naših 
izdelkov. Sodelovali bomo na

I4sejmskih prireditvah, od tega 
je novost preifstavitev na Alpe 
Adriji in sejmu gradbeništva v 
Sarajevu ter dveh razstavah. 
Opustili pa bomo nastop na 
sejmu gradbeništva v Budvi.

Cinkarna je v letu 1986 orga
nizirala več posvetovanj, kjer 
smo navezali stike z uporabniki 
naših izdelkov, na drugih posve
tovanjih pa smo bili tudi kot 
soorganizatorji, pokrovitelji ali 
samo udeleženci. Letos načrtu
jemo tradicionalen posvet za 
gradbenike in poslovne dneve, 
grafični program pa ima redne 
demonstracijske nastope.

Pod imenom Publiciteta in 
odnosi z javnostjo, razumemo 
predvsem pokroviteljstva , jav
ne nastope in darila, cilj teh pa je 
utrjevanje in širjenje dobrega 
imena Cinkarne. Mimogrede, 
doslej smo sponzorji enaindvaj
setim športnim in drugim dru
štvom in prireditvam. HDK Celje

smo lani odšteli 6 milijonov di
narjev. Sponzorstvo ima več ali 
manj botre iz preteklosti in ni 
rezultat določenega strateškega 
usmerjanja te dejavnosti. Ta 
sredstva bi bilo zato dobro ome
jiti le na tiste, ki imajo v tekmo
valnem smislu perspektivo v 
zveznem ali mednarodnem me
rilu ter tudi aktivno sodelovati v 
njihovih organih upravljanja.

Pomembno mesto bi morali 
dati komuniciranju z javnostjo 
ter graditi dobro ime tudi z 
javnimi nastopi predstavnikov 
delovne organizacije in doseči 
pozitivno pisanje v javnosti o 
naših problemih.

Največjo racionalno porabo 
sredstev načrtujemo prav za 
praktična novoletna in druga 
darila, kjer v letošnjem letu ne 
bomo povečevali stroškov.

Načrtovana sredstva za ko
municiranje pomenijo 0,4 od
stotka celotnega prihodka DO. 
Vse to pa je moč doseči le s 
timskim delom, vzpostavitvijo 
informacijskega sistema, z vk
ljučevanjem zunanjih sodelav
cev in nenazadnje, izobraževa
njem lastnih delavcev, to pa so 
cilji tržne priprave za leto 1987.

Iz plana povzela M- Gorenšek

Zidovi prenovljenega počitni
škega doma Cinkarne v Logar
ski dolini so postavljeni. Zgodaj 
spomladi je potrebno porušiti 
star objekt in pričeti z notranji
mi deli ter dodelavo zunanjega 
videza. V Investicijski službi na
črtujejo, da bo obnova doma 
končana do konca avgusta letos.

- (iospodar, vaše novo oblačilo jc 
prelepo!
- Hvala mladenič, ali ti obiskuješ 
kakšno šolo?
- I)a, vaše veličanstvo, obiskujem vi
šjo politično šolo.



3 PRIHODNOST NAŠIH PLAČ

Nov obračunski sistem in njegov 
vpliv na osebne dohodke

Nov obračunski sistem bo po
vzročil neposredno in posredno 
precejšnje spremembe v načinu 
gospodarjenja.
Novosti pri obračunu so 
naslednje:
- Prihodki se bodo po novem 
sistemu vodili po dejanskih te
kočih prodajnih cenah. Odhod
ki, ki smo jih doslej revalorizirali 
na tržne nabavne cene ob trime
sečjih, se bodo morali posredno 
obračunati tudi po tekočih na
bavnih cenah. Razlika v ceni, ki 
je doslej šla v dohodek, bo odslej 
evidentirana posebej, mimo re
zultatov poslovanja-
- Amortizacija po minimalnih 
stopnjah se bo mesečno poveče
vala za indeks rasti cen industrij
skih izdelkov in jo bo potrebno 
obvezno obračunavati, kar je 
velika razlika od doslej upošte
vane kategorije amortizacije nad 
minimalnimi stopnjami, ki se je 
lahko prilagajala rezultatom 
poslovanja.
- Popolnoma nova je revalori
zacija poslovnega sklada, to je 
lastnih sredstev za poslovanje, ki 
bodo sorazmerna višini inflacije

in bodo vplivala na zmanjšanje 
dohodka v primeru, da ostale 
kategorije revalorizacije ne bo
do enaks zahtevanim. Posredno 
bo na nas vplivala revalorizacija 
poslovnih skladov in plasmajev 
bank, kar bodo preko poveča
nih obresti morali pokrivati kre
ditojemalci. Tudi posojila za sta
novanjsko gradnjo ne bodo 
izvzeta.
- Spremeni se tudi tretiranje ob
resti od kreditov in tečajnih raz
lik, kar različno vpliva na izka
zane prihodke, odhodke in 
dohodek.
- Uvaja se obračun revaloriza
cijskih prihodkov in odhodkov 
in s tem povezava med bilanco 
stanja in bilanco uspeha, kar se 
je doslej bolj malo uporabljalo.

Vsebinska razlika novega ob
računskega sistema je v tem, da 
seje doslej neuspešnost poslova
nja lahko tekoče pokrivala iz 
rezultatov revalorizacije, in so 
zato lahko bili izkazani boljši 
rezultati od dejanskih, po no
vem pa se bodo morali izkazati 
vsi prihodki, revalorizirani od
hodki in morebitna izguba, ki pa

se bo nato pokrivala iz predpisa
nih virov, vključno z ukrepi za
kona o sanaciji.

V tem pa je bistvo vpliva 
novega obračunskega sistema 
na osebne dohodke, ki se bo 
moral prilagajati rezultatom po
slovanja. V tako zaostrenih za
htevah po povečani akumulaciji 
za ohranitev lastnih poslovnih 
sredstev, bo le malokatera DO 
zmogla pokriti vse dajatve, po
večevati OD in akumulacijo, 
skratka, izkazati pozitiven fi
nančni rezultat.

Zvezna resolucija v osmi točki 
določa odvisnost osebnih do
hodkov in delitev dohodka od 
novoustvarjene vrednosti v letu 
1987 z dosledno uporabo dru
žbenega dogovora o skupnih 
osnovah in merilih za samou
pravno urejanje odnosov pri pri
dobivanju in razporejanju do
hodka in sredstev za osebne do
hodke in skupno porabo v 
SFRJ.
Na tej podlagi se bodo vzposta
vljali objektivni odnosi med bru
to osebnimi odhodki na delavca 
in akumulacijo glede na angaži
rana sredstva ter izvajale opre
delitve o pridobivanju osebnega 
dohodka iz naslova rezultatov 
živega dela in celotne uspešnosti

Dolg Lik Savinje
DO LIK Savinja je zaključila 
poslovno leto 1986 s 3,68 mili
jarde din izgube. V postopku 
sanacije delovne organizacije 
bodo na podlagi zaključkov 3. 
skupnega sestanka upnikov, 
ki je bil 11. februarja 1987 
sodelovali tudi upniki z 
zmanjšanjem terjatev in odo
britvijo namenskih sredstev 
za sanacijo.

Cinkarna ima terjatev do 
DO I.IK Savinja v znesku 111 
milijonov din. Z DO oziroma 
njenim začasnim kolegijskim

poslovodnim organom je do
govorjeno, da C inkarna na
kaže sredstva rezerv, ki bi jih 
sicer morala vložiti v občinski 
in republiški sklad rezerv, 
LIK Savinji, v višini terjatve 
do nje.
Za takšen sanacijski kredit bi 
Savinja izvršila vračilo glav
nice in obresti našega kratko
ročnega kredita.

Realizacija zgoraj navede
nega aranžmaja bo izvršena v 
prvih dneh meseca marca, ko 
bodo oddani zaključni računi

v Službo družbenega 
knjigovodstva.
Tako bo Cinkarna dobila vr
njena svoja poslovna sredstva 
v realno nezmanjšani višini in 
bo pozitivno poslovanje s 
sredstvi tako neokrnjeno.

Dušan Jereb

Izziv
Na teh dveh fotografijah ima

mo lep dokaz za malomarnost 
ali za naše premajhno razmišlja
nje o tem, da nas obsojajo za 
onesnaževanje okolja. 
Fotografiji prikazujeta čistilno 
napravo za čiščenje odpadnih 
vod v obratu Modri baker. Po
vsem jasno je, da ta naprava ne 
dela, ker je zaradi neustreznega 
prostora (glej fotografijo) 
zmrznila!

upravljanja družbenih sredstev.
Dokler ne bodo izpopolnjeni 

vsi družbeni dogovori in samou
pravni sporazumi panog in gru
pacij ter samoupravni splošni 
akti OZD v skladu s spremem
bami v gospodarskem sistemu in 
dokumentih resolucije XIII. 
kongresa ZKJ, se bodo v OZD 

~akofltaci|e osebnih dohod kov v* - 
gospodarstvu izplačevale največ 
do ravni povprečnega osebnega 
dohodka, izplačanega v DO v 
zadnjem trimesečju leta 1986, 
pri čemer smejo realni osebni 
dohodki rasti največ do ravni 
dosežene rasti produktivnosti 
dela.

Izvajanje politike na področju 
osebnih dohodkov bo spremlja
la Služba družbenega knjigo
vodstva in nam je v ta namen že 
dostavila navodila za izračun 
dovoljenih izplačil v prvih treh 
mesecih leta 1987. Iz teh navodil 
sledi, da se bodo lahko izplače
vali višji osebni dohodki od po
vprečnih v zadnjem četrtletju 
leta 1986 samo v primeru pove
čane produktivnosti v primerja
vi z letom 1986. Če za našo DO 
upoštevamo vsa izplačila v za
dnjem četrtletju lanskega leta, 
lahko pri enaki produktivnosti 
dela izplačujemo v prvem trime
sečju osebne dohodke v višini 
izplačila za mesec december 
1986.

Vse navedeno velja za DO. 
položaj po temeljnih organizaci
jah je različen. Zaenkrat se še 
vedno zahteva spremljava delit
ve OD po tozdih in so za sklad
nost na ravni DO potrebne po
sebne obrazložitve.

Marija Bernjak

Gibanje inflacije v 
Jugoslaviji po 1960

Podatki o gibanju inflacije kažejo, 
daje bila najnižja leta 1963, najvišja 
pa lani

Po podatkih, kijih v knjigi Mone
tarna in fiskalna ekonomija navaja
ta viceguverner narodne banke Ju
goslavije dr. Tihomir Jovanovski in
profesor ekonomske fakultete v 
Beogradu dr- Žarko Ristič, se je 
inflacije od leta 1%0 gibala takole:
1960 - 7%
1961 - 8%
1962 - 7%
1963 - 4%
1964 - 9%
1965 - 30%
1966 - 23%
1967 - 7%
1968 - 5%
1969 - 7%
1970 - 10%
1971 - 15%
1972 - 15%
1973 - 19%

1974 - 26%
1975 - 26%
1976 - 10%
1977 - 13%
1978 - 14%
1979 - 22%
1980 - 31%
1981 - 45%
1982 - 31%
1983 - 38%
1984 - 62%
1985 - 76%
1986 - 88,6%
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Posebna rubrika

Cinkarna na tržišču
Piše: Darja Vovk

Rezultati ankete o komuniciranju, ki jo je lani v Cinkarni izpeljal 
ZIT/CEMA iz Zagreba, so pokazali, da bi zaposleni v Cinkarni želeli 
več vedeti o konkurenci in tržnem deležu svoje delovne organizacije. 
Zato smo se odločili, da uvedemo posebno rubriko, v kateri bomo 
zapisali nekaj besed o vsakem izdelku oziroma skupini izdelkov in 
njegovi vlogi na domačem in tujem trgu. Najprej bomo predstavili 
izdelke Kemije Celje, tokrat organska barvila, naslednjič pa tekstilna 
pomožna sredstva, rastne substrate, litopon in druge.

Organska barvila
Proizvodnja organskih barvil 

poteka v Obratu organskih bar
vil v okviru Kemije Celje- Ta 
obrat predstavlja ostanke To
varne organskih barvil (TOB), 
ki je bila prva in edina proizva
jalka tovrstnih izdelkov v 
Jugoslaviji.

Danes poteka proizvodnja na 
tehnološko zastarelih napravah 
in v pomanjkanju strokovnih 
kadrov. Kljub temu pa na tržiš
ču še vedno zavzemamo po
membno mesto-

Organska barvila, ki jih izde
luje Cinkarna, se uporabljajo za 
barvanje v tekstilni, usnjarski in 
papirni industriji. Tovrstna bar
vila izdeluje v Jugoslaviji le še 
CHROMOS ZAGREB v svoji 
DO SINTEZA, v tozdu OR
GANSKE BARVE, ki je pro
izvodnjo osnoval v letu 1956, od 
tedaj dalje pa si močno prizade
va za nenehni napredek v pro
izvodnji tako v obliki sredstev 
kot kadrov.
Zmogljivosti Chromosa znašajo 
1200 - 1500 ton letno, medtem 
ko so zmogljivosti Cinkarne 
500-600 ton. Izraba zmogljivosti 
Chromosa je 70, Cinkarne pa 60 
odstotna.
Oba jugoslovanska proizvajalca 
zadovoljujeta potrebe domače
ga trga po barvilih le od 22 do 27 
odstotkov, ostalo je iz uvoza.

V svetu je več kot štiristo 
proizvajalcev organskih barvil. 
Jugoslovanski porabniki so 
usmerjeni pretežno v dežele za
hodne Evrope, kjer kupijo polo
vico vseh barvil ter Poljsko, Če
ško in deloma DDR, od koder 
uvozimo 23 odstotkov skupne 
količine porabljenih barvil.

Najmočneje so na našem tr
žišču zastopane naslednje tuje 
izvajalke barvil: BAYER,
BASE in HOECHST iz Zahod
ne Nemčije, SAN DOZ in CIBA- 
GEIGY iz Švice ter SHEMA- 
POL iz Češke ter CIESC iz 
Poljske.

Nesporno je kakovost barvil, 
uvožena iz zahodne Evrope, 
mnogo boljša od domače oziro
ma so to barvila za materiale, za

katere domača niso primerna. 
Barvila iz vzhodne Evrope pa se 
po kakovosti bistveno ne razli
kujejo od domačih in bi jih do
mača proizvodnja lahko 
nadomestila-

Tržne raziskave so potrdile 
prepričanje nekaterih, daje pro
izvodnja organskih barvil tržno 
zanimiva. Če upoštevamo, da se 
Chromos vse bolj usmerja v pro
izvodnjo barvil za usnje, bi bila 
usmeritev Cinkarne v proizvo
dnjo barvil za tekstil zelo 
perspektivna.

Proizvodnja in realizacija barvil 
za tekstil, papir in usnje (anilin- 
ska) v SFRJ za obdobje 1982 - 
1985

Proizvodnja barvil v vodilnih ka
pitalističnih državah vključno s 
Švico (v KM) tonah)

Ne smemo namreč zanemariti 
dejstva, da tekstilna industrija v 
svetu doživlja dinamičen razvoj, 
kar je posledica hitrega narašča
nja človeštva, večanja porabe po 
prebivalcu in širjenja namenov 
uporabe na področju tehničnih 
tekstilij. Proizvodnja tekstiine 
industrije se vsakih dvajset let 
skoraj podvoji-

Ta podatek je zelo zanimiv za 
vso spremljajočo industrijo in 
dejavnosti, da se s svojim razvo
jem, industrijskim in finančnim 
potencialom intenzivno vključi
jo v tekstilno dejavnost.
Danes tekstilna industrija ni 
potrebna samo s svojega funk
cionalnega aspekta, temveč je 
zaradi nenehne porabe tudi eko
nomsko zanimiva.

V tujini je bila prej kot pri nas,

ovržena ideja, da je tekstilna 
industrija zaradi svoje enostav
nosti in nizke akumulativnosti 
namenjena le manj razvitim de
želam. V Sloveniji je tekstilna 
industrija ponovno pričela pri
dobivati na ugledu po letu 1980, 
ko je z izvozom presegla svoje 
potrebe po uvozu- Hkrati, razen 
redkih izjem, posluje uspešno, 
ter ne povzroča gospodarskih 
problemov, ki so prisotni predv
sem v priviligiranih panogah. 
Tudi pri nas je čutiti močna 
prizadevanja, ki so usmerjena v 
posodobitev tekstilne industrije.

Cinkarna bi se lahko s primer
no proizvodnjo organskih barvil 
ter marketingom kot spremlja
jočo dejavnostjo, priključila tem 
prizadevanjem.

Kako smo pripravljeni na 
ponudbo gradbenih izdelkov

Po lanskoletnem posvetovanju gradbincev - projektantov, ki ga je 
DE Marketing organizirala na Rogli, je Cinkarna vzbudila veliko 
zanimanje za izdelke gradbenega in zaščitnega programa, zato teh 
aktivnosti nikakor ne bi smeli končati. Iz zaključkov posvetovanja je 
potrebno narediti smernice za nadaljnje predstavljanje možnosti 
uporabe gradbenih materialov.

Na decembrskem sestanku, ki 
gaje sklical organizacijski odbor 
posvetovanja in kamor so prišli 
tudi predstavniki iz proizvodnje, 
so sklenili, da izdelajo program 
za nadaljnje delo na tem podro
čju. Za sestavo programa je bil 
zadolžen Dare Urbanci, samo
stojni pospeševalec prodaje 
gradbenega programa, kije tudi 
največ prispeval pri organizira
nju prvega srečanja s 
projektanti.

Njegove zamisli so zanimive, 
vendar uresničljive le ob podpo
ri vodstva DO in pomoči vseh, ki 
sodelujejo pri izdelavi gradbenih 
materialov.

Predlaga, da bi bila Cinkarna 
koordinator med projektanti. V 
ta namen bi morali poiskati pro
jektantsko delovno organizaci
jo, ki bi na podlagi dolgoročne
ga sporazuma, v svoje projekte 
vnašala naše gradbene izdelke.

Lahko bi storili celo korak 
naprej ter sami iskali izvajalca 
del ter izdelali objekt.
Ideja, ki seje pojavila na samem 
srečanju projektantov je bila. da 
bi Cinkarna /gradila hišo. v 
katero bi vgradili naše gradbene 
izdelke. Vanjo bi naselili naše 
delavce, ki bi vsaj pel let delali 
poročila o obstojnosti in spre
membah vgrajenih izdelkov.
Ali pa bi morda zgradili vrtec za 
otroke cinkarniških delavcev.

Urbanci meni, da so možnosti 
ponudbe še pri urbanistih, inve
stitorjih in obrtnih zadrugah- 
Od njih bi morali zahtevati po
vratno informacijo o kakovosti 
naših izdelkov, kar bi pripomo
glo k razvoju naše reklame.

Trenutno DE Marketing pri
pravlja nove prospekte, dopol
njene z najrazličnejšimi podatki, 
ki so jih na posvetovanju želeli
projektanti-

Z zaključki posvetovanja, 0
katerih smo pisali že v prejšnji 
številki, smo bili zadovoljni, saj 
smo spoznali, da so možnosti 
plasmaja gradbenih izdelkov še 
zelo velike. Pri analiziranju teh 
pa se je pokazalo, kako malo 
smo naredili na timskem delu 
delavcev Marketinga, proizvo
dnje in razvoja in tudi raziskave 
tržišča. Potrebujemo dovolj in
formacij o tem, kaj zahteva tržiš
če, kako načrtovati izdelke za 
trg ter kaj mora narediti razvoj 
in proizvodnja. Vsaka tozd, ki 
izdeluje gradbene materiale, bi 
morala imeti program, ki bi od
govoril na vsa zgoraj navedena 
vprašanja In ne le to, imeti 
morajo tudi pripravljene projek
te za tisto proizvodnjo, kjer bo
mo ugotovili, da izdelke ne mo
remo več ponuditi trgu, ker nam 
delajo izgubo.



5 INOVACIJE IN MNENJA

Zakaj nismo bolj inventivni Inovacijski dohodek in posebno nadomestilo avtorjem

Množična inovacijska 
dejavnost v letu 1986

Inventivno poslovanje kot najvažnejši element dobrega gospodar
jenja,še vedno obravnavamo kot ekonomsko in gospodarsko željo, 
ne pa kot našo stvarno potrebo. Večina našega znanja je neizrablje
nega, posledice pa so ogromno zaostajanje za tistimi, ki znajo in 
hočejo izkoristiti tehnično - tehnološke novosti v vseh delih poslov
nega procesa- Zlasti pomemben je inventivni pristop pri organizira
nju in vodenju vsake temeljne in delovne organizacije. Zelo po
membno je, koliko znamo prisluhniti čim širšemu krogu delavcev in 
strokovnjakov, da bi realizirali znano misel »VSI MISLIMO, VSI 
DELAMO«.

Koliko je prisotna ta misel pri inventivni dejavnosti v Cinkarni in 
koliko v posameznih temeljnih organizacijah, je razvidno iz nasle
dnjih prikazanih podatkov za leto 1986.

Reševanje inovacijskih predlogov v Cinkarni

Št. inov. predlogov tehničnih koristnih skupaj
izboljšav predlogov

prijavljenih 20 31 51
obravnavanih 29 43 72
priznanih 28 41 69
realiziranih 23 36 59

Kvalifikacijska struktura in št. inovatorjev

Izobrazba Avtorjev Soavtorjev %
visoka 7 8 11,72
višja 5 5 7,82
srednja 13 24 28,90
VKV 12 9 16,40
KV 12 21 25,78
PK in NK 6 6 9,38

SKUPAJ: 55 73 100.00

Opiranje na lastne moči
Skoraj ne mine dan, da ne slišimo v sredstvih javnega obveščanja, da 

na celotni fronti boja za stabilizacijo potrebujemo hitrejši razvoj. V 
zadnjem času sta lokalni radio in časopis organizirala okroglo mizo 
na temo razvoj na lastnih silah, ki naj pomeni utrjevanje in širjenje 
samoupravnih družbenoekonomskih odnosov, aktiviranje znanja in 
iniciativnosti vseh, hkrati pa ugotavljanje zavor za hitrejše 
uveljavljanje.

Strinjamo se, da je znanju 
potrebno dati več materialne in 
moralne podpore, vendar je raz- 
vojno-raziskovalno delo nuja in 
mora biti organizirano v vseh 
okoljih. Zato za razmah razvoj
no raziskovalnega dela ne pot
rebujemo ustvarjati vzdušja, at
mosfere. Razvojno-raziskoval- 
nemu delu moramo posvetiti 
večjo pozornost, pa ne samo 
deklarativno. Vsi, predvsem pa 
politiki in vodilni v gospodar
stvu se moramo zavedati, da 
nam le lastno razvojno-razisko- 
valno delo in njegova praktična 
uporaba, lahko zagotovi boljše 
mesto v mednarodni delitvi de
la- Jasno zastavljeni cilji, dobra 
in sodobnejša laboratorijska 
oprema in dobro opredeljene 
naloge, so poglavitni pogoj za

uspešno razvojno-raziskovalno 
delo. Veliko že dosegamo 
predvsem na področjih, ki so 
podobna že tradicionalnim zna
njem pri nas. Osnovanje novih 
področij pa je dolgotrajnejši 
proces in zahteva veliko pove
zav tudi zunaj delovne 
organizacije.

Logično je seveda, da se pri 
tem izpostavljamo neznanim 
učinkom posameznih dejavni
kov. Toda prav zaradi tega mo
ramo spoštovati in ceniti raz
iskovalce, ker prodirajo v ne
znano, opirajoč se na pogumne 
lastne predpostavke.

Z uvajanjem novih tehnologij 
je možno dosegati ustrezno teh
nološko raven izdelkov, kajti 
mednarodna merila za ustre
znost in kakovost izdelkov so

TOZD Inovacijski Pos- nadomestilo Nadomestilo
dohodek avtorjem avtorjem o 

inov. doh. v

DSSS 673.000 63.236 9,39
Metalurgija 64.583.158 1.641.636 2,54
Kemija Celje 20.187.349 648.817 3,21
Vzdrževanje 37.701.926 2.126.508 5,64
Energetika 66.947.494 1.241.957 1,85
Titanov dioksid 79.763.232 2.268.819 2,84
Veflon 46.592.460 2.948.554 6,32

SKUPAJ: 316.448.619 10.939.527

- Povprečno posebno nadomestilo inovatorjem od inovacijskega 
dohodka v Cinkarni je 3.45 odstotka
- V letu 1986 je bilo 22 inovacijskih predlogov ocenjeno po 35. členu 
pravilnika o inventivni dejavnosti, inovatorjem pa za te predloge 
izplačano 1.405.459 din.
- V lanskem letuje bilo v Cinkarni 5,29 / inovatorjev od skupnega 
števila zaposlenih, v Veflonu pa je vključenih v inovacijski proces kar 
47,69 % zaposlenih.
Inovacijski dohodek in nadomestilo avtorjem OD
Tehničnih izboljšav 306-785.128 din 9.139.867 din
Koristnih predlogov 9.663.491 din 1-799.660 din

Inovatorji Cinkarne so za uspešno realizirane inovacijske predlo
ge v letu 1986 prejeli:
I. nagrado inovator Celje
II. nagrado inovator Celje 
Nagrado Inovator Celje RR delavcem 
Posebno nagrado Inovator Celje
Zlato in bronasto plaketo na raztavi RAST YU 86 

Rezultati, ki smo jih dosegli na inovacijskem področju so v 
primerjavi s celjsko in slovensko industrijo povprečni. Lahko pa bi 
bili mnogo boljši, če bi se v inovacijski proces vključile vse temeljne 
organizacije in v večji meri Razvojno raziskovalni delavci. To pa je 
naloga, katere se moramo lotiti letos. Če bodo temeljne organizacije 
planirale in realizirale inventivno dejavnost kot sestavni del pro
izvodnega in poslovnega procesa, tudi rezultati ne bodo izostali.

Maks PEČNIK

vse višja.
Kadar govorimo o tehnologi

ji, mislimo na proizvodnjo- Po
leg raziskav in razvoja moramo 
pripraviti še proizvodnjo, opra
viti poizkusno proizvodnjo in 
končno začeti z redno. Ker pa je 
treba izdelek prodati, se mora
mo ukvarjati tudi s trženjem. 
Več tržnega pritiska, boljše or
ganizacijske možnosti za izko
riščanje doslej neizrabljenega 
znanja, lahko pokrije vse raz
vojne faze novega izdelka- Vsa
ka od teh faz pa traja določen 
čas.

Ali lahko katero od razvojnih faz 
izdelka preskočimo?

Iz naše prakse že lahko odgo
vorimo, daje to mogoče- Seveda 
z določenimi posledicami. Te pa 
niso nujno takoj vidne. Izpusti
mo lahko npr- raziskave ali tudi 
razvoj. To je mogoče tako, da 
kupimo licenco. S tem seveda 
pridemo takoj v proizvodno fa
zo. Še več, tehnologijo lahko 
kupimo v celoti, s stroji vred in 
know-how, skratka na ključ-

Možno je, da nam prodajalec 
licence priuči tudi delavca in 
požene proizvodnjo. S tem so 
možni res veliki časovni 
prihranki.

Kakšne pa so posledice kupljene 
tehnologije?

Iz dosedanjih izkušenj, tudi 
jugoslovanskih, vidimo vso 
škodljivost preskakovanja po
sameznih razvojnih faz. Zlasti 
se nam maščuje, da zanemarja
mo razvojno-raziskovalno delo, 
kjer se začenja načrtovanje no
vih programov. Zaman priča
kujemo dobre dohodkovne re
zultate v izvozu, če nastopamo 
na trgu z zastarelimi proizvodi, 
pri katerih je tuji proizvajalec v 
začetnem mladostnem obdobju 
izdelka, pobral vso smetano-

V podjetjih ni pripravljenosti, 
da bi se lotili razvojnih pro
izvodnih programov, s katerimi 
bi lahko konkurirali v svetu, 
tudi zato, ker si nihče ne upa in 
ne more dati jamstva, da bo 
posamezen razvojni program 
tudi uspel, oz. vsaj povrnil vlo-
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žena sredstva. Konstruktorji in 
raziskovalci brez resničnega 
razvojno-raziskovalnega dela, 
tega jamstva tudi ne morejo 
dati. Skratka, vrsta investicijskih 
katastrof v preteklih letih nas je 
napolnila s strahom. Posledica 
tega pa je, da se hočejo vsi, ki 
odločajo o uresničevanju raz
vojnih predlogov, zavarovati že 
vnaprej pred morebitnim ne
uspehom. Zato smo sposobni 
prevzeti samo tiste investicijske 
programe, ki so se v tujini obne
sli. Ob tem ni presenetljivo, da 
smo kar zadeva razvoj, na sa
mem repu razvitega sveta.

Zato nam ne ostane nič dru
gega, kakor da se lotimo stvari 
na pravem koncu, to je pri razi
skavah in razvoju, kar načelo
ma ni sporno, v praksi pa še 
vedno v povojih. Potrebne bi 
bile posebne spodbude, med 
drugim tudi davčne, finančne, 
kreditne in uvozne za razvojno 
raziskovalne in inovacijske pod
vige, tako da bi tudi v delovnih 
organizacijah vsak zaposleni 
čutil na svojem žepu, koristnost 
take razvojne usmeritve.

Razvoj inovatorstva pa mora 
spodbujati celotna družba, zanj 
ustvarjati vzdušje (klimo), brez 
zakonskih ovir. Pomembno je 
tudi strokovno vedenje inova
cijske dejavnosti. Gre za profe
sionalni pristop, v kar pa je 
potrebno vlagati, sicer ne more
mo pričakovati povečanja ino
vatorjev. Tovarne s staro opre
mo so zlata jama za izboljšave. 
Cinkarna pa je s svojo sedanjo

tehnologijo vulkan za inovacij
ske predloge vseh vrst- Čeprav 
sistem nagrajevanja inovatorjev 
še vedno ni enoten, v naši orga
nizaciji zadovoljuje trenutne
mu obsegu inovacij.
Ali naš sistem ni zmožen obve
znosti ali ni pripravljen tvegati?

Stroški tveganja pri uresniče
vanju razvojno raziskovalnih 
idej, so s prehodom iz laborato
rijskega dela v pilotne, polindu- 
strijske ali celo industrijske po
izkuse vedno večji in imeti bi 
morali rizični kapital za takšne 
potrebe. Zato bi morali doho
dek, ki ga ustvarimo z inovacij
sko dejavnostjo, vlagati v amor
tizacijo znanja. S tem bi zagoto
vili dovolj rizičnih sredstev za 
nadaljne vlaganje v tvegano raz- 
vojno-raziskovalno delo- 
Ali je rizični kapital vse?

Zagotovitev rizičnega kapita
la ni vse, je premalo- Redka so 
podjetja, ki investirajo v nadalj
nje izobraževanje sodelavcev, da 
bi jih pripravili za obvladanje 
bodočih zahtev. Zato se je pot
rebno za uresničevanje lastnih 
moči v OZD opreti na učinkovi
to uporabo vsega razpoložljive
ga znanja, na sprotno obnavlja
nje znanja in na pridobivanje 
novih znanj. Potrebna so nam 
tudi visoko specializirana zna
nja- Zato pa so potrebni kadri,in 
to kadri, ki so motivirani za 
ustvarjalnost, ki se čutijo pot
rebne in se dokazujejo pri vsa
kodnevnem delu-

Dani PODPEČAN

Republiško priznanje 
kadrovski službi

Skupščina Zveze društev ka
drovskih delavcev Slovenije, je 
novembra lani podelila prizna
nje naši delovni organizaciji za 
ustvarjalni prispevek na podro
čju kadrovske dejavnosti- V 
okviru tega društva je bila ka
drovska služba Cinkarne aktiv
na s svojimi strokovnimi pri
spevki pri razvoju kadrovske 
dejavnosti, posebej na področju 
informacijskega sistema. Nare
jena je bila video kaseta, ki sojo 
predstavili na kongresu kadrov
skih delavcev Jugoslavije lani v 
Ohridu in na strokovnih dnevih

kadrovskih delavcev SRS lani v 
Portorožu.

Cinkarna ima torej teoretično 
dobro obdelan sistem spremlja
nja in razvoja kadrov, vendar 
smo še daleč za vsakdanjo prak
so- Eden osnovnih vzrokov za 
neuveljavljanje priprav kadrov 
za zasedbo delovnih mest, kon
stantno preverjanje in načrtno 
izobraževanje, je predvsem ne
ugodna atmosfera zaposlenih. 
Najbrž bo preteklo še dosti ča
sa, preden se bo vsak na svojem 
delovnem mestu trudil, da bi ga 
zadržal. Je pač tako, da še semi

narja očitamo, kaj šele, da bi raznimi socialnimi korekcijami
koga poslali na specializacijo v omogočamo vsem, da preživijo.
tujino. Znanje je v naši družbi še
vedno podcenjeno, raje pa z - go -

Dobitniki stanovanj v letu 1986
Mutič Vukosava, staro 2,5 sobno, Na otoku 4,
Lazič Manojle novo 2 sobno, Pod kostanji 6,
Lazarevič Nikola, staro grs., Ul. 29. novembra 24, 
Škorjanc Anton, novo grs., Pod kostanji 6,
Vuzem Vladimir, novo 2 sobno, Pod kostanji 6,
Omanovič Mesud, novo 2 sobno, Pod kostanji 6, 
Topličanec Branko, novo 1,5 sobno, Pod kostanji 8,
Matič Ivica, novo 2 sobno, Pod kostanji 10,
Kikanovič Stanimir, novo 1 sobno, Pod kostanji 8,
Novak Alojz, staro 1 sobno, Nušičeva 14,
Knez Darinka, staro 1 sobno, Nušičeva 14,
Bošnjak Janez, staro grs., Ul- bratov Vošnjakov 4 (kadr.), 
Glavič Danica, novo grs., Pod kostanji 6,
Nedič Duško, staro 1 sobno, Na zelenici 12,
Jelisavac Rajko, staro 1 sobno, Opekarniška 12 c,
Lah Silva, staro 1 sobno, Čopova 25,
Omerhodžič Sabrija, novo 1 sobno, Pod kostanji 10,
Lukič Boro, novo 1 sobno, Pod kostanji 8,
Blagotinšek Pavel, novo 2 sobno, Pod kostanji 10 (kadr.), 
Carl Mira, staro 1 sobno, Čopova 25 (kadr.),
Barbulovič Drago, staro 3 sobno, Kajuhova 8,
Cafuta Andrej, staro 2,5 sobno, Na Otoku 4,
Drev Marjan, novo 2,5 sobno, Pod kostanji 8 (kadr.), 
Damjanič Trivo, staro 2 sobno, Ul- Frankolovskih ž. 15, 
Arapovič Slobodan, staro 3 sobno, Trubarjeva 40,
Sakič Asif, novo 1,5 sobno, Pod kostanji 8,
Patkanj Šandor, staro 1 sobno, Miličinskega 7,
Talič Hajrudin, staro 1,5 sobno. Mariborska 12,
Carl Mira, novo 2,5 sobno, Pod kostanji 6 (kadr.)
Počinka Liljana, staro 1 sobno, Čopova 25,
Pristolič Natalija, staro 1 sobno, Kajuhova 8,
Selič Stanislav, staro 1,5 sobno, Cinkarniška pot 10, 
Gligorič Čedo, staro 2,5 sobno, Ul- Frankolovskih ž. 15, 
Kosič Čedo, novo 2 sobno, Pod kostanji 12,
Korez Jože, staro 3 sobno, Miličinskega 12,
Pantelič Slavica, novo 2 sobno, Pod kostanji 10,
Vezenšek Marjana, staro 1 sobno, Kerševa 5 Vojnik, 
Žgajner Milena, staro 2,5 sobno, Savinjsko nabrežje 3, 
Urbanci Darko, sofinansiranje Žični

Drobna zanimivost

Cink zaščiti pred astmo
VARAŽDIN
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Že ameriški vojaki v Vietnamu so menda na ovratnici nosili ploščico 
iz. cinkove pločevine, ker jih je varovala pred astmo. Ploščica je morala 
biti iz čisteg>a cinka.
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Odgovorno uredništvo: 
Koordinacijska konferenca 
ZSMS Cinkarne

Urednica: Radmila Vignjevič

CINKARNA JE MOJA TOVARNA

Program KK ZSMS 
v letu 1987
JANUAR
- Prostori mladinskega kluba 
so zagotovljeni in urejeni, pot
rebno je nabaviti inventar in 
telefon.
Nosilec: KK ZSMS
- Zaradi lažjega opravljanja del 
in nalog, ki jih postavlja konfe
renca, bi moral referent za in
formatiko Darja Gaber dobiti 
zunanji telefon.
Nosilec: KK ZSMS
- Obnovitev plesne skupine, 
ustanovitev recitacijske in 
dramske sekcije, ki bi stalno 
delovala kot kulturna sekcija 
KK ZSMS Cinkarne- Recitacij- 
ska in dramska sekcija bosta 
delovali skupno.
Nosilec: Vida Palir in Fikret 
Imamovič
- Vse ustanovljene komisije in 
odbori morajo med seboj stalno 
sodelovati-
Nosilec: predsedniki komisij in 
odborov
- Izvedba enodnevnega infor- 
m .„*iiega seminarja in obrav
nava letnega poslovanja Cin
karne. Seminar naj bi bil izven 
Cinkarne, udeležba 30 
mladincev.
Nosilec: Ljiljana Miloševič
- Informiranje in realizacija 
MCC-ja mora biti kakovostno 
pravočasno in stalno.
Nosilec: Darja Gaber in Radmi
la Vignjevič
- Sestanki KK morajo biti red
ni, konstruktivni, samokritični 
in kritični, enkrat mesečno- 
Nosilec: Fikret Imamovič

Cinkarni kot izven nje.
Nosilec: K K ZSMS

FEBRUAR
- Sestanki KB in začetek evi
dentiranja brigadirjev za zve
zne in republiške MDA.
Klub birgadirjev potrebuje 60 
majic in 25 delovnih oblek in 
čevljev za tiste člane KB, ki na 
svojem delovnem mestu ne do
bijo delovnih oblek.
Nosilec: Zlatko Budiša
- Udeležba na pohodu po poteh

Vzpostaviti čim boljše sodelo- 
inje z ostalimi DPO tako v

XIV. divizije.
Nosilec: predsedniki 00 ZSMS
- Priprava predloga za volitve v 
samoupravne organe.
Nosilec: KK ZSMS in OO 
ZSMS
- Priprava za prireditev ob kul
turnem prazniku
Nosilec: Komisija za kulturo
- Organizacija enodnevnega 
smučarskega izleta. Udeleženci 
sami pokrijejo stroške.
Nosilec: KK ZSMS

MAREC
- Priprava in izvedba kulturne
ga programa v počastitev dneva 
žena.
Nosilec: Komisija za kulturo
- Priprava in izvedba lokalnih 
MDA v Cinkarni. Klub briga
dirjev v letošnjem letu načrtuje 
pet akcij, kjer naj bi ustvarili 
1000 prostovoljnih delovnih ur. 
Nosilec: Klub brigadirjev
- Priprava ob praznovanju pr
vega aprila, dneva MDA. 
Nosilec: Klub brigadirjev

APRIL
- Obravnava trimesečnega po
slovanja Cinkarne-
Nosilec: KK ZSMS v sodelova
nju s strokovnimi komisijami.
- Priprava za praznovanje dne
va OF in praznika dela v sodelo
vanju z ostalimi DPO.
Nosilec: Komisija za kulturo in 
komisija za idejnopolitično 
delo.

MAJ
- Srečanje s štipendisti 
Cinkarne-
Za kulturno prireditev in zaku
sko potrebujemo 150-000 din. 
Nosilec: Darja Gaber
- Športna tekmovanja mladih 
med tozdi ob dnevu mladosti. 
Nosilec: Boško Škrbič
- Organizacija kulturne prire
ditve ob dnevu mladosti in pode
litev bronastih znakov zaslu
žnim mladincem. Na tej prire
ditvi bomo podelili tudi prizna
nja zmagovalcem v športnih

Komisije za kulturo.
panogah.
Nosilec:

šport, kadrovska komisija in 
komisija za pohvale in nagrade.
- Organiziran razgovor v zvezi 
z dodeljevanjem družbenih 
kapacitet.

JUNIJ
- Pohod po poteh NOB (izlet v 
Janče).
Nosilec: KK ZSMS
- Dvodnevni mladinski izlet na 
morje. Stroške izleta pokrijejo 
udeleženci sami.
Nosilec: KK ZSMS

JULIJ in AVGUST sta prosta.
(Možno srečanje s praktikanti.)

SEPTEMBER

- Obravnava aktivnosti OO 
ZSMS, KK ZSMS in sodelova
nje z ostalimi DPO in samou
pravnimi organi v obdobju ja
nuar - september.
Nosilec: KK ZSMS
- Organizacija okrogle mize na 
aktualne teme-
Nosilec: Komisija za idejnopoli
tično delo.

OKTOBER

- Priprava za volilno program
sko konferenco OK ZSMS 
Celje
Nosilec: OO ZSMS in K K 
ZSMS
- Na sestanku KK ZSMS je 
predvidena obravnava devet
mesečnega poslovanja Cin
karne.
Nosilec: KK ZSMS s strokovni
mi komisijami.

NOVEMBER
- Srečanje s štipendisti Cin
karne.
Nosilec: Darja Gaber
- Priprava predloga aktivnosti 
OO in KK ZSMS za leto 88. 
Nosilec: OO in K K ZSMS
- Na kulturni prireditvi ob dne
vu republike je predvidena pod
elitev knjižnih nagrad mladin
cem udarnikom na MDA, raz
glasitev najbolj aktivne OO 
ZSMS, predsednika OO ZSMS 
in mladinca v DO na podlagi 
kriterijev, kijih bomo pripravili. 
Nosilec: Kadrovska komisija, 
komisija za pohvale in nagrade 
in KK ZSMS.

DECEMBER
- Letna konferenca KK ZSMS, 
samokritična in kritična analiza 
delovanja OO, KK ZSMS in 
njenih članov; verifikacija pro
grama delovanja KK ZSMS za 
leto 88.
Nosilec: KK ZSMS
- Novoletni mladinski ples. 
Stroške bodo pokrili udeleženci 
sami-
Nosilec: KK ZSMS.

PREDLOG
Kriteriji, na podlagi ka
terih bomo volili najak
tivnejše OO ZSMS, naj
aktivnejšega predsedni
ka OO ZSMS in najak
tivnejšega mladinca- 
samoupravljalca

- Vsaka OO ZSMS mora v 
enem letu realizirati pet splošnih 
sestankov.
- Predsedstvo OO ZSMS je dol
žno organizirati en sestanek na 
mesec (izjema julij in avgust) in 
na ta način obdržati kontinuite
to delovanja osnovnih 
organizacij
- OO je dolžna, da zapisniki s 
splošnega sestanka in sestanka 
predsedstva OO pridejo pravo
časno na KK, OK ZSMS Celje, 
tajništvo DPO CC, OO ZS, OO 
ZK in DS TOZD-a. DSSS-a, 
kadrovsko komisijo KK (Elza 
Salobir) in komisijo za pohvale 
in nagrade KK (Asif Sakič).
- Na splošne sestanke in sestan
ke predsedstva OO ZSMS, je 
OO dolžna pravočasno poklica
ti člana KK, ki je zadolžen za 
določeno osnovno organizacijo- 
Za OO Kemije, Veflona, Grafi
ke in Metalurgije je zadolžen 
Zvonko Mužariz Ti02, sekretar 
K K, tel. 651, za OO DSSS-a, 
Vzdrževanja, Ti02 in TIS-a pa 
Fikret Imamovič iz Metalurgije, 
tel. 543, 536.
-Vse OO so dolžne, da v svoje 
dejavnosti in dejavnosti K K in 
OK ZSMS Celje, vključijo čim 
večje število mladincev iz svoje 
baze.



MCC

Kriteriji, na podlagi katerih bo
mo volili najaktivnejšega pred
sednika OO ZSMS
- Predsednik OO ZSMS je od
govoren za splošne sestanke, se
stanke predsedstva OO ter za 
stalno delovanje osnovnih 
organizacij.
- Predsednik OO je dolžan red
no prihajati na sestanke KK in 
aktivno sodelovati v delu konfe
rence. Če iz kakršnega koli raz
loga ne more priti na sestanek, 
je dolžan pravočasno pripraviti 
zamenjavo.
- Na koncu vsakega meseca 
mora napisati poročilo o svojem 
delu in ga oddati KK (referentu 
za informatiko). Če ga ne odda, 
mora dati opravičljiv razlog.

- Če ima v svoji osnovni organi- 
zacijitežave in jih ne more rešiti 
sam, o tem obvesti konferenco-
- Iz svoje OO je dolžan poiskati 
aktivne mladince, ki bi aktivno 
sodelovali v delu komisij, odbo
rov, kulturnih sekcij, klubu bri
gadirjev in v akcijah, kijih orga
nizirajo OO, KK in OK ZSMS 
Celje.
Kriteriji, na podlagi katerih bo
mo volili najaktivnejšega mladin
ca v naši DO
- Mladinca bomo izvolili na 
podlagi dejavnosti, s katerimi se 
mladinec ukvarja. KK ZSMS 
Cinkarne ga bo proglasila za 
najboljšega mladinca-samou- 
pravljalca v naši DO- Dobil bo 
ustrezno diplomo in nagrado.

Poročilo z letne konference 
mladih

25. decembra 1986 smo ob 
18-00 uri v restavraciji Pri mostu 
začeli z letno konferenco KK 
ZSMS.
Predsednik Fikret Imamovič je 
pozdravil vse navzoče, nato pa 
smo kar začeli s prvo točko 
dnevnega reda, v kateri so bila 
podana poročila o dejavnostih 
osnovnih organizacij, komisij in 
odborov ter poročilo o delova
nju K K v letu 1986. Prva je 
podala svoje poročilo predsed
nica OO mladine DSSS, Elza 
Salobir, bila pa je tudi edina 
prisotna od vseh predsednikov 
TOZD-ov. To je seveda žalost
no in tudi kritično, saj so bili vsi 
ostali neopravičeno odsotni. 
Sledila so še poročila vseh osta
lih komisij in odborov KK.

Predsednik Fikret Imamovič 
je spregovoril o tem, kaj je bilo

doseženega v letu 1986. Predv
sem je pohvalil OO v DSSS, češ 
da se je dobro izkazala in se s 
svojim delom povzpela na prvo 
mesto med vsemi TOZD-i, kar 
je zelo pohvalno in za zgled 
ostalim- Potem je naštel tudi 
vse, kar smo mladi uspeli nare
diti. Povedal je, da smo kar 
precej naredili in če bomo nada
ljevali z delom kot smo začeli, 
bomo lahko rezultate le še 
izboljšali.

Pod drugo točko dnevnega 
reda je Darja Gaber prebrala 
predlog programa KK za leto 
1987, ki pa je zelo pester, zani
miv in zahteven, zato se bomo 
mladi morali precej potruditi, 
da ga izpolnimo. Program smo 
soglasno sprejeli in ga bomo 
seveda s skupnimi močmi tudi 
izpolnili-

Najaktivnejši mladinci pri delu

V razpravi je prevzel besedo 
tov. Tukarič ter poudaril, da bi 
se mladinska organizacija mo
rala bolj povezovati z ostalimi 
DPO, da bi kandidirala svoje 
delegate v DPO- Sicer pa je 
dejal, da smo mladi tisti, ki

bomo nekoč prevzeli delo, zato 
je spodbudno, da je mladina v 
Cinkarni spet zaživela.

Tov. Poklšek nas je opozoril 
na nekaj lukenj v našem progra
mu dela ter na določene naloge, 
katere bi morali opravljati.

Drugače pa nas je tudi on po
hvalil in rekel, da je zelo lepo 
vedeti, da mladina tudi dela.

Pod točko Kako naprej, smo 
se malo nasmejali in se sprostili 
od »težkega sestankovanja«. Že 
v vabilu za letno konferenco 
smo vsakomur napisali, da je 
zaželjeno simbolično darilce. 
Rečeno - storjeno. Izkazali smo 
se, saj je vsak od nas prinesel

»darilce« in ga hitro položil na 
mizico v kotu, ki je bila za to 
pripravljena. Darila smo ošte
vilčili in jih nato v prav prijet
nem vzdušju razdelili- No, ob 
nekaterih smo se lahko prav od 
srca nasmejali- Ker je bilo raz
položenje res dobro, smo še ma
lo posedeli in se ob dobrih vicih 
in šalah še malo zadržali skupaj-

Poročilo o delu mladine v DSSS
Aktivnost mladincev v naši 

OO ni na najboljši ravni. Omeje
na je na 6 do 10 mladincev, ki v 
njej resnično delajo in so priza
devni. Seveda je zato delo zelo 
oteženo in dostikrat zaradi tega 
niti začrtanih nalog ne moremo 
speljati do konca. Kljub temu 
pa smo v letu 1986 v večini 
realizirali začrtani plan dela, saj 
se članarina redno odteguje, 
ustanovljene so komisije, ipd.

Imeli smo 4 sestanke, od tega 
enega s predsedstvom in tri z 
vsemi mladinci. Vendar je, na 
žalost, udeležba na sestankih 
zelo skromna. Zakaj je tako, ne 
vem, saj se v pogovoru z mladin
ci še kaže zanimanje za sestanek, 
ko pa bi se le-ta moral začeti, 
mladincev ni.
Mladinsko članarino plačuje 51 
mladincev.

Novoletnega plesa se je iz

skupnih služb udeležilo pribli
žno 15 mladincev. Za smučarski 
izlet prijave še zbiramo. Izleta v 
Škocjanske jame in Lipico se je 
udeležilo približno 17 mladin
cev. Z izletom smo bili vsi zelo 
zadovoljni, imeli smo se lepo in 
mislim, da se bo naslednjih izle
tov udeležilo še več mladincev. 
Prav tako smo se udeležili semi
narja v Zrečah, in sicer so bili na 
seminarju Gregor Jakob. Alen
ka Antlej in Irena Perčič. Po 
seminarju so na prvem sestanku 
podali kratko poročilo- Mnenja 
so, da je bil seminar koristen in 
tudi uspešen.

Moje osebno mnenje pa je, da 
so mladinci - vsaj nekateri - zelo 
neaktivni, vendar upam, da se 
bo stanje v letošnjem letu 
izboljšalo.

Elza Salobir

Novoletno praznovanje mladine
Odločili smo se, da mladi po 

dolgem času spet proslavimo 
Novo leto skupaj- Rezervirali 
smo si dvorano v hotelu Turist 
na Frankolovem. Pridnosti ene 
od mladink se moramo zahvali
ti, da je bila dvorana zelo lepo 
okrašena- K popolnosti in ro
mantiki so pripomogle prižgane 
sveče, ki so gorele vse do jutra. 
Mladina se je zbirala počasi, 
posedli so po stolih v pričakova
nju nečesa lepega.

Po pozdravnem govoru je bi
la večerja- Pojedli smo jo z ve
čjim ali manjšim užitkom. Nato 
je nastal premor. Za nekatere 
mučen, za druge prijeten, da so 
v miru »prebavili« hrano. Zasli
šala se je glasba, ki je vabila na 
plesišče. Telesa so zaplesala v

divjem ritmu.
Kazalci so hiteli proti polno

či. Naenkrat je glasba utihnila, 
zaslišali smo glas našega pred
sednika, kije predlagal, naj se z 
mislimi preselimo na novoletno 
noč- Vsem skupaj nam je zaželel 
srečno Novo leto. Sprva smo 
bili malo zmedeni, nato pa nam 
je le uspelo prepričati se, da je 
Novo leto že tukaj. Sledile so 
čestitke z vseh strani.

Kljub težavam z glasbo nam 
je uspelo ustvariti prijetno vzdu
šje- Glasba v ritmu kola nas je 
kar sama dvignila in kot eno 
smo se gibali sem ter tja.

Minevale so minute, ure, ne 
da bi se prav zavedali kdaj. Čas 
odhoda je prišel mnogo 
prezgodaj.

ZAHVALA

Na sestanku K K ZSMS, kije 
bil 29. januarja 1987 ob 12 00 
uri v šolskem centru, je konfe
renca ugotovila, da sta za uspe
šno realizacijo programa izred
no velik prispevek dala direktor 
TOZD Metalurgija Jože Na-

raks in direktor TOZD Vzdrže
vanja Ivan Ručigaj Konferen
ca se jima zahvaljuje, obenem pa 
pričakuje, da bomo še naprej 
uspešno sodelovali.

K K ZSMS Cinkarne Celje
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Pregled uspešnega dela 
gasilcev

Člani industrijskega gasilskega društva Cinkarne so se 30. januarja 
zbrali na Teharjih v Domu železarjev ter pregledali svoje uspehe in 
pomanjkljivosti v letu 1986. Iz poročil predsednika in poveljnika je bilo 
razvidno, da je problematika gasilstva in požarnega varstva v naši DO 
specifična ter v mnogih podrobnostih odstopa od nekaterih delovnih 
organizacij.

Različni proizvodni in delov
ni procesi z uporabo najrazlič
nejših surovin ter materialov, 
predstavljajo vrsto požarnih ne
varnosti. Nagel razvoj in spre
membe tehnologij vrste surovin 
ter materialov, vedno bolj otežu
je tudi delo požarnega varstva in 
gasilstva v naši delovni organi
zaciji- Zaradi tega zahtevamo od 
gasilcev vedno več strokovnega 
znanja. Člani društva si prizade
vamo, da se sproti usposablja
mo, opravljamo požarnovar
nostna predavanja in usposa
bljamo člane kolektiva po obra
tih in oddelkih.

Po programu dela za lansko 
leto je bilo organiziranih 49 vaj 
operativnega članstva. Opra
vljen je bil tudi pismen preizkus 
znanja z 65 % udeležbo članov. 
V mesecu požarnega varstva 
smo organizirali skupno taktič
no vajo na objektih Kemije Mo

zirje- Sodelovali so člani iz CC, 
enota iz Kemije Mozirje in gasil
sko društvo iz Nazarij- Pohvale 
vredno je dejstvo, da ima disloci
ran obrat v Mozirju sedaj že 
dokaj dobro usposobljeno svojo 
enoto 19 gasilcev, sicer v sestavi 
IGD Cinkarne-

V minulem obdobju je član
stvo opravilo 4686 dodatnih de
žurnih ur, pretežno pri operativ
nih in preventivnih nalogah. 
Člani so dodatno opravili 276 ur 
prostovoljnega dela, večina na 
preventivnih pregledih in čišče
nju okolja-

V lanskem letuje bilo registri
ranih 29 požarno tehničnih in
tervencij, kar je 30 odstotkov 
manj kot leto poprej.

V letošnjem letu praznuje dru
štvo 50-letnico delovanja. V tem 
letu mora društvo posvetiti po
sebno pozornost izobraževanju 
članstva, sodelovati pri nabavi

Med sejo v Domu železarjev

sodobne tehnične opreme, pose
ben poudarek posvetiti strokov
no tehničnemu sodelovanju s 
sosednjimi GD, IGD in OGZ. Iz 
področja preventive mora dru
štvo organizirati redne preven
tivne preglede, sodelovanje z 
DPO in sosednjimi KS. Član
stvo se mora aktivno vključiti v 
vse predkongresne aktivnosti, 
katere pripravlja GZS in OGZ 
Celje. V letu 1988 bo namreč v 
Celju 11. kongres slovenskih 
gasilcev.

Program dela in finančni na

črt za leto 1987 sta bila brez 
večjih pripomb sprejeta.
Na letni konferenci so bila po
deljena občinska gasilska odli
kovanja v prvi stopnji:
Katici Lipovšek, Jožetu Mast
naku, Jožetu Ljubiču, Dragu 
Cvrtila, v drugi Miju Balaško, 
Milovanu Preliču, in Ferdu 
Dolerju.
Plaketa veterana je bila 
podeljena:
Karlu Macuhu, Karlu Ramša
ku, Stanku Leskovšku, Ivanu 
Bajcu in Jožetu Rošerju.

Priznanje za dolgoletno delo v 
gasilski organizaciji so prejeli: 
Slavko Vervega, Stanko Le
skovšek in Ciril Pesjak, za 30 let 
pa Vinko Žagar in Alojz Konec- 

Požarnostna spominska dari
la so sprejeli člani in članica, ki 
gredo letos v pokoj, to so: 
Zofka Podržaj, Ludvik Žagmaj- 
ster in Alojz Konec.

Na podlagi pravilnika o stro
kovni vzgoji, sta bila po sklepu 
predsedstva gasilske zveze Slo
venije imenovana za gasilska 
častnika člana IGD CC Jože 
Kamenšek in Vinko 
Moderndorfer.

Janko Rebov

Letovanje
V letu, ki je za namizje organizirano preko Cinkarne 
letovalo 392 delavcev in 5^-1 njihovih svojcev.in sicer:

dnevna št. del. Št. štev. nez.
kapaciteta CC svojcev 00 S » Ej. »-

*

N
<

0X <X

Hab 14 lež. 59 48 87 12
Crikvenica 15 " 45 51 96 4Fieaa - Litostroj 12 " 25 26 49 8Fiesa - bungalovi 16 " 28 56 84 6
prikolice 10 prik. 100 177 277 /garsonjere 7 gara. 75 148 221 /Atomske toplice 20 7 / 7 13Čateške toplice 10 8 / 8 2
Rogaška slatina 10 4 / 4 6
Radenci 10 8 / 8 2
prev. pr. Topolščica 56 56 / 56
krvodajalci 6 6 6
na predlog IOS 6 6 6
otroška kolonija 20 20 20
Soriška planina 20 1. 9 15 24
Skupaj: 592 541 955 55
nočitve v Logarski 21 515 555 848 nočitev

V septembru šmo dom v Lo
garski dolini zaradi adaptacije 
zaprli. Dela so stekla in se bodo 
nadaljevala spomladi- 
Že v lanskem letu smo ob vpisu 
uporabljali nov pravilnik o izra
bi počitniških zmogljivosti. Ko
misija za družbeni standard je 
pregledala vse prijave in po kri
terijih iz pravilnika določila 
kandidate za letovanje. Ugoto
vili smo, da se večina prijavlja v 
času od 20. 7. do 10. 8- Ostale 
dekade pa ostajajo nezasedene 
oziroma jih je morala komisija 
preusmerjati v druge termine- 
In kako bo v letošnjem letu?

Rešitev novoletne
križanke
vodoravno:
gable, tone, eleat, osina, mirta, 
tenor, taine, iso, srečno v no
vem, lear, klaipeda, podsestava, 
par, merlot, aci, ogenj, makalu, 
rida, rameau, raki, jak, aramis, 
pesnitev, avesta, ila, oro, cerar, 
rio, grad, rin, arizona, krma, ot, 
vezava, inana, trava, ali baba, 
kiper, norik, nino, apa, mata, 
icek, nada, estetik, cina, atal, 
idila, atar, te, let, non, tudi to se 
zdaj zgodi, tkalka, va, om, pair, 
ek, mig, pikantnost, itinerar, ai- 
sne, ribičič, kiar.

Nagrajenci:
1. Roman Broz, Titanov dioksid
2. Vrečko Očko, Inv. služba
3. Dečko Lidija, Kemija Celje

Naše zmogljivosti - prikolice 
in garsonjere, ostanejo v istem 
obsegu kot v preteklem letu. Če 
nam bodo dovoljevali zakonski 
predpisi, se bomo prijavili na 
razpis za nakup garsonjer, ven
dar pa le-te še ne bodo zgrajene 
do letošnje sezone. Najete zmog
ljivosti pa načrtujemo v višini 60 
ležišč dnevno.

Cene bodo znane, žal, šele 
konec marca po turistični borzi. 
Razpis za letovanje, cene in 
bomo objavili takoj, ko bodo 
znani vsi pogoji.

Irena SELČAN

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame, 
Justine ZORKO, se iskreno za
hvaljujem vsem, ki so jo spre
mljali na zadnji poti, darovali 
cvetje in izrekli sožalje.

Marjan Leban

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža 
in očeta Mitka POP RISTOVA 
se iskreno zahvaljujeva kolekti
vu Cinkarne, delavcem delovne 
enote Marketing in trgovskim 
zastopnikom za izrečeno soža
lje, darovano cvetje in pomoč-

Žalujoča žena Rozika in 
sin Sašo
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Uspešno športno leto
Ko na koncu leta polagamo 

račune na vseh področjih je 
prav, da to storimo tudi na 
področju športne rekreacije. Ne 
glede na to, da ste o športnih 
dosežkih DO Celja lahko pre
brali predvsem v Novem tedni
ku ali slišali po radiu Celje, naj 
ne bo odveč, če v kratkih stav
kih predstavimo športno dejav
nost Cinkarnarjev v letu 1986.

V Celju imamo organizirane 
sindikalne športne igre in tek
movanje v množičnosti, na ka
terih sodeluje večina DO, ki so 
razdeljene po številu zaposlenih 
v 3 skupine. V prvi skupini 
tekmujejo DO do 100 zaposle
nih, v drugi od 100 do 500 
zaposlenih in v tretji skupini 
nad 500 zaposlenih, kjer tekmu
jejo velika podjetja med kateri
mi je tudi naša DO- Tekmova
nja potekajo v smučanju (teki in 
veleslalom), streljanju, keglja
nju, namiznem tenisu, in odboj
ki za moške, ženske in st. člane, 
medtem ko tekmujejo v nogo
metu, košarki in šahu samo

moški.
Največ uspeha je imela naša 
ženska ekipa v streljanju z zrač
no puško, saj so že drugo leto 
prvakinje Celja. Za našo ekipo 
so streljale Blanka Botušič, He
lena Umek, Majda Derča in 
Mira Gorenšek, kije tudi občin
ska prvakinja Celja za leto 1986-
1. mesto je osvojila tudi ekipa st. 
članov v namiznem tenisu, za 
katero sta igrala Mladen Jazbec 
in Tomo Zolger. Pri članih so 
imeli največ uspeha smučarji, 
saj so v zelo močni konkurenci 
osvojili odlično 3. mesto. Tudi v 
ostalih športnih panogah smo 
dosegli zadovoljive rezultate, 
zato iskrene čestitke vsem za 
dosežene uspehe, z željo, da v 
letošnjem letu dosežemo še bolj
še rezultate.

V tekmovanju množičnosti, 
kjer se točkujejo vsa interna 
tekmovanja med TOZD in vsi 
planinski pohodi, organizirani 
izleti z športno rekreativno vse
bino, so naše ženske osvojile 1.

mesto in s tem lepo kristalno 
vazo, fantje pa so iz predlanske

Moški:
1. Železarna 3362 točk
2. Aero 2230 točk
3. Cinkarna 1682 točk
4. EMO 535 točk
5. Ingrad 182 točk
6. Kovinotehna 157 točk

ga 4. mesta skočili na 3- mesto in 
s tem osvojili bronasto medaljo.

Ženske:
L Cinkarna 647 točk
2. Aero 540 točk
3- Železarna 199 točk
4. EMO 51 točk
5. Kovinotehna 45 točk
6. Ingrad 43 točk

Vrstni red DO III. skupine (nad 500 zap ) je naslednji:

30 celjskih kerlcev prejelo plaketo

Lani je ZTKO Celje prvič 
organiziral za občane obeh spo
lov starih nad 18 let in redno 
zaposlenih, akcijo CELJSKI 
KERLC- Vsak udeleženec je 
moral izmed 5 ponujenih aktiv
nosti opraviti najmanj 4, katere 
sije poljubno izbral sam- Aktiv
nosti so bile: tek na smučeh, 
hoja, kolesarjenje, plavanje in 
tek. Pri nobeni se ni meril čas. 
Vsak udeleženec je moral sam 
preplavati, prekolesariti ali pre
teči določene m ali km. Lani se 
je v Celju udeležilo akcije CELJ- 
SKI KERLC le 64 posamezni
kov od tega 30 iz Cinkarne, kar 
je za začetek lepa številka, saj je 
to skoraj polovica vseh 
udeležencev.

Plaketo CELJSKI KERLC so 
osvojili:

L Tavčar Anton 
2- Gaberšek Štefan
3. Luzar Aleš
4. Vrečer Adi
5. Kajtner Slavko
6. Veber Zoran 
7- Mirnik Andrej 
8. Žnidar Andrej 
9- Čretnik Ivan

10. Kolenko Ivek 
11- Hernaus Jože
12. Bošnjak Janez
13. Pulko Damjan
14. Ašenberger Jože
15. Urbanci Vojko

16. Lamper Mitja
17. Mravljak Peter
18. Tofant Anton
19. Kožar Hinko
20. Rejc Marjan
21. Žerjav Franček
22- Rošer Milan
23- Ručigaj Ivan
24. Rejc Karmen
25. Pevec Vilma
26. Zupanc Vera
27- Špacapan Darinka
28. Strmecki Zlatka
29. Nezman Tatjana
30. Palir Vida

Vsem, ki ste osvojili prvo pla
keto, iskrene čestitke!

Štefan Gaberšek, star 54 let, je 
predsednik kolesarske sekcije, 
lani je organiziral triatlon. 
CINKARN AR: Vse življenje se 
ie ukvarjale z rekreaciji), kako 
vam lo uspe?
Gaberšek: Veste, včasih me kdo 
vpraša kaj imam od tega. Mi
slim, da se ne da opisati zado

voljstva. Ko se rekreiraš je tež
ko, potem pa si močan, lahek in 
zdrav. Telesna in duševna moč 
pa je več vredna, kot vse na 
svetu- Odporen postaneš do 
vseh tegob, ki jih prinaša 
življenje-
Cinkarnar: Najbrž so potrebna 
za aktivno ukvarjanje z rekreaci
jo velika odpovedovanja. Kako si 
najdete čas?
Gaberšek: Denarje potreben pri 
specializiranih športih, pri teku 
na primer ga je potrebno zelo 
malo. Najvažnejša je volja, po
tem sc najde tudi čas in denar. 
Tri do štirikrat na teden tečem 
do 40 km, vmes pa doma dvi
gam 35 kilogramske uteži. 
Cinkarnar: Kaj bi svetovali ti
stim. ki ne najdejo časa za 
rekreacijo?
Gaberšek: V Cinkarni imamo 
številne sekcije. Vsakdo si lahko 
izbere šport, ki ga veseli, kupi 
rekvizite in začne- Čez leto dni 
pa naj mi pove, kako se počuti. 
Če pa potrebuje kakšno pomoč, 
bom rad pomagal.

Dvainšestdesetletni dolgolet
ni aktivni planinec Adi Vrečer, 
je bil na podelitvi najstarejši 
kerlc. Z rekreacijo sc ukvarja že 
od svojega šestnajstega leta. Ker 
je bil vedno ljubitelj narave, seje 
že zgodaj začel posvečati 
planinstvu.
Cinkarnar: Kaj vam je dalo 
planinstvo?

Vrečer: Narava ti vedno vrača 
dobrine in voljo do življenja. In 
kar je najvažnejše, izpopolni ti 
karakter.
Cinkarnar: Kako ste prišli do 
kerlca?
Vrečer: Čisto slučajno sem bil 
tisti dan na tekaških smučeh, ko 
so naši tekmovali- Potem sem 
šel še jaz- Samo plavanja se 
nisem udeležil.
Cinkarnar: Veliko se uk varjate z 
organizacijo planinskih izletov. 
Kako bi privabili čimveč delavcev 
k aktivnemu rekreiranju? 
Vrečer: Danes je malo entuzia
stov, ljudje so preveč zaprti va
se. Ta led bi morali prebiti. 
Šport pa je danes tudi preveč 
skomercializiran. Ljudje so raz
vajeni in gredo tja, kjer jim 
ponujajo več. Tako zelo malo 
naredijo za lastno rekreacijo. 
Več bi moralo biti sproščenega 
športa in več entuziazma, pa bi 
bilo več rekreativcev. Drugi, ki 
se ne ukvarjajo s športom, pa bi 
morali imeti več posluha do 
tistih, ki se rekreirajo.

Adi
Vrečer
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Vok Milan prvak Cinkarne

Kegljaška sekcija je v novem- ke, ki se ga je v predtekmovanju 
bru organizirala interno tekmo- udeležilo 16 kegljačev, ki so tek- 
vanje v kegljanju za posamezni- movali na 100 lučajev na kegljiš-

Bojan, Milan in Franci

ču v Golovcu. Osem najboljših 
seje uvrstilo v finale, kije bil na 
kegljišču Ingrad- Med sabo so se 
pomerili na 200 lučajev. Naj
boljši je bil Milan Vok iz Grafi
ke. Za končno uvrstitev sta 
štela oba rezultata 100 in 200 
lučajev skupaj. Končni vrstni 
red je naslednji:
1. Vok Milan 1291 lesov

2. Gračner Bojan 1247 lesov
3. Červan Franc 1231 lesov
4. Salmister Ivan 1229 lesov
5. Kukič Rado 1228 lesov
6. Pohole Ivan 1201 lesov
7. Grkovič Budimir 1186 lesov
8. Rom Peter 1161 lesov

Zmagovalec Milan je prejel
pokal v trajno last, prvi trije pa 
medaljo.

Tudi med ženskami je malo re
kreativk, pa vehdar jih je bilo 
med lanskoletnimi kerlci kar 
sedem. Tatjana Nczman, stara 
30 let, poročena, z dvema otro
koma, je šele zadnji dve leti bolj 
aktivna.
Cinkarnar: Zakaj šele sedaj? 
Nezman: Otroka sta sedaj že 
toliko odrasla, da ju lahko pu
stim tudi sama doma. Sicer pa 
sem že 12 let redna obiskovalka 
planin. Včasih sem kegljala, da
nes pa najraje igram namizni 
tenis.
Cinkarnar: Žene se ne odločajo 
za rekreacijo prav zaradi majh
nih otrok in družine. Kaj jim 
svetujete?
Nezman: Priporočam jim, da 
gredo skupaj z otroci na enod
nevne izlete v planine. Moj sinje 
že pri treh letih prehodil mozir
sko transverzalo, sedaj pa sku-

iaj deloma zasavsko pot. Prvi 
itrok pa je bil pri devetih letih že 
Irugič na Triglavu- 

Rekreativce najdemo tudi 
ted direktorji- Ivan Ručigaj se 
ktivno ukvarja z rekreacijo za- 
nja tri leta, odkar je imel srčni 
apad- Zdravnik mu je priporo- 
il veliko gibanja.
Hnkarnar: Ali je bil nasvet 
dravnika povod za dosego 
erlca?
tučigaj: Zdravnik mi zdaj pra- 
i, da že pretiravam- Po bolezni 
em si postavil cilj, da bom v 
nem letu stokrat peš obiskal 
Celjsko kočo. V letu 1985 mi je 
ispelo 97 krat, v lanskem pa 90 
rat. Obiskujem tudi druge pla- 
line, višje od 1800 metrov. Rad 
udi plavam. Udeležil sem se 
riatlona, ta pa ie bil povod za 
losego kerlca-
'inkarnar: Kako vam uspe toli- 
okrat prehoditi isto pot? 
tučigaj: Pot ni nikoli ista, ved
lo jo doživljaš drugače. Naravo 
loživiš skozi vse letne čase raz- 
ično. Sem pa tudi izredno odlo- 
en in vztrajen. Imeti moraš nek 
ilj in tega doseči- 
'inkarnar: Kaj bi vi svetovali 
ašim nerekreativcem? 
šučigaj: Rekreacija je v Cinkar- 
ii dobro organizirana in glede 
la možnosti se vključuje preo- 
ek krog delavcev. Mislim, da si 
ie najdejo čas zato, ker ne vidijo 
■ tem nobenega smisla. Dokler 
: človek zdrav, ne razmišlja o 
cbi, niti o potrebi po rekreaciji. 
(.o bodo primorani, se bodo 
:otovo vključili-

Namizni tenis 
Ljuba, Mladen in Tomo 
prvaki Cinkarne za leto 
1986

V novembru smo organizirali 
interno tekmovanje v nami
znem tenisu med tozdi in v kon

kurenci posamezno za člane, 
članice in starejše člane. Najbolj 
resne so bile ženske in starejši 
člani, saj so se tudi vsi prijavljeni 
udeležili tekmovanja, medtem 
ko so se mladi večinoma samo 
prijavili, saj jih je od 22 prišlo na 
tekmovanje samo 12-

V dvojicah za ogrevanje

Vrstni red posameznih skupin je 5. Gatarič Bogdan
naslednji: 6. Dolenc Amadeo

Ženske
1. Samec Ljuba
2. Nezman Tatjana 
3- Šeško Jožica
4. Završek Breda
5. Zupanc Vera
6. Jakob Andreja

Člani
1. Jazbec Mladen
2. Tanjšek Branko
3. Tasič Milan
4. Kačičnik Marjan

Starejši člani
1- Žolger Tomo
2. Leban Marjan
3. Tukarič Marko
4. Veber Dimitrij
5. Pohole Ivan
6. Praznik Avgust
7. Horvat Bojan

Prvi trije v vsaki skupini so 
prejeli medalje, za dosežene 
uspehe pa vsem iskrene čestitke.

Marjan LEBAN

Najboljši starejši člani

Marko in (iustl ined obračunom



Pismo planincev

Vzpon na Mangrt
Že lansko leto smo si Mangrt ogledovali z vrha Jalovca, njegovega 

najbližjega soseda, vabil pa nas je pravzaprav že dalj časa, saj je od 
zandjega izleta na ta, tretji najvišji vrh Slovenije, minilo že več kot deset 
let.

8. in 9. avgusta lani je planinska sekcija Cinkarne ponovno 
organizirala izlet na Mangrt, tokrat z italijanske strani - skozi dolino 
belopeških jezer in čez severno steno Malega Mangrta. Vzpon, ki je bil 
eden zahtevnejših, sta zelo dobro vodila Adi in Tomo.

Prenočili smo v Tamarju, ka
mor smo z avtobusom prispeli v 
večernih urah. V Planici smo se 
za kratek hip ustavili ob naših 
skakalnicah, ki poleti sicer sa
mevajo, a kljub temu naredijo 
na obiskovalce močan vtis. po
sebno velikanka. Pri planinskem 
domu v Tamarju je bilo zelo 
živahno; eni so se naslednje jutro 
odpravili v gore, drugi pa so 
prišli sem na kratek oddih. Bilje 
čudovit poletni večer, zato smo 
pred počitkom posedli pred ko
čo in tiho zapeli, potem pa nas je 
počasi pregnal nočni hlad.

Bila je še tema, ko smo se 
naslednje jutro ustavili na mej
nem prehodu v Ratečah; ob ča
kanju na ureditev formalnosti 
smo obujali spomine na čas, ko 
smo še na veliko hodili nakupo
vat čez mejo. Ko je bil rešen tudi 
problem zelene karte, smo se 
odpeljali.

Na italijanski strani je naša 
pot že po nekaj kilometrih, pri 
kraju Villa Alta, zavila z glavne 
ceste proti Mangrtu. V ozki doli
ni ob njegovem vznožju ležita 
med smrekovimi gozdovi obe 
belopeški (ali Mangrtski) jezeri, 
spodnje in zgornje; voda v njih je 
smaragdno zelene barve, na je
zerski gladini pa se zrcali slikovi
ta stena Mangrta.

Ob zgornjem jezeru je planin
ski dom in nekaj počitniških 
hišic in malo višje pastirska ko
ča. Dom je bil v zgodnjih jutra
njih urah še zaprt in tudi raz
glednice smo lahko le občudova
li za šipo zaprtega kioska- Okoli
co jezer, ob katerih se začenja 
italijanski narodni park, bi mo
goče lahko primerjali z našim 
Bohinjem, le da je bohinjsko 
jezero mnogo večje.

Od avtobusa smo se morali 
posloviti, zato smo oprtali na
hrbtnike in krenili proti cilju- 
Pot je nekaj časa položna, potem 
pa se strmo dvigne skozi gozd na 
travnata pobočja, kjer se planin
cu ustavi pogled na mogočnem 
ostenju Mangrtov in Ponc- S 
hojo smo se počasi ogreli, in ko 
je izza grebena posijalo sonce.

smo odvečno garderobo hitro 
spravili v nahrbtnike. Na pobo
čjih Mangrta, ki so sorazmerno 
bogata z vodnimi izviri, se raz
prostirajo pašniki- Tu pasejo tu
di naši pastirji, ki priženejo svo
jo živino preko meje na grebenu-

Ko smo na višini 1850 m 
prispeli do obnovljenega in do
bro oskrbovanega bivaka, smo 
bili tudi že pod samo steno male
ga Mangrta. Najprej smo si jo 
»strokovno« ogledali. Stena je 
navpična in do nedavnega je bila 
dostopna le plezalcem (V in VI 
stopnje) pred leti pa so jo itali
janski planinci zavarovali s klini 
in jekleno vrvjo.

Kakšno uro ali dve, kdo bi 
gledal na kazalce, smo potrebo
vali za vzpon. Stena je na nekaj 
mestih precej izpostavljena, pot
reben je bil čvrst prijem za »za- 
jlo«, marsikje je bila roka ali 
noga prekratka, tudi vzklik »ja, 
kam pa zdaj?« se je slišal. No, 
pot je dobro zavarovana- In če 
smo bili pri plezanju bolj redko
besedni, je pogovor hitro stekel, 
kadar smo se ustavili in uživali v 
lepem razgledu. Pod nami je bil 
Trbiž, Beljak, med obema masiv 
Dobrača, v ozadju pa dolga ve
riga Tur. Jezeri v dolini sta ble
steli kot dva velika smaragda, ki 
ju je nevidna roka položila v 
temno naročje gozdov.

Ko smo priplezali na vrh gre
bena in izstopili iz stene, smo bili 
zopet na domačih tleh, veseli, da 
je najtežji del za nami. Pod nami 
je bilo Mangrtsko sedlo s kočo, 
ki je vabila, toda nas je pot 
vodila navzgor, proti vrhu. Bili 
smo že malce utrujeni, a ker so se 
začeli zbirati sumljivi kopasti 
oblaki, smo se odpovedali dalj
šemu počitku.

Malo pod vrhom nas je zmotil 
znan hrup, ki v gorah, žal, pogo
sto pomeni nesrečo. S pogledi 
smo spremljali helikopter, s ka
terim so iz Jalovčeve stene reše
vali ponesrečenega planinca. Ša
le so zamrle, smeh je utihnil. 
Spet nekdo, ki je svojo ljubezen 
do planin morda plačal z 
življenjem.

Končno smo na vrhu. Mangrt je 
priljubljena planinska točka na 
meji med Jugoslavijo in Italijo, 
lahko bi ga imenovali vrh treh 
narodov, saj ga v velikem šteivlu 
obiskujejo italijanski, avstrijski i 
naši planinci. Do Mangrtskega 
sedla pripelje naša najvišja gor
ska cesta, zato je tukaj posebno 
ob koncu tedna parkiranih pre
cej avtomobilov in manjši avto
busi. Z vrha Mangrta je lep 
pogled na dolino Soče in Kanin
sko pogorje. Ko smo sedeli na 
vrhu in se krepčali s pijačo in 
jedačo, so se naši planinci spom
nili žeje, ki jih je pestila pred 
enim letom na poti s Kanina na 
rombon. Tokrat žeje res nismo

Avtor: Ramšak S.

trpeli. Medtem seje zopet zjasni
lo in ker nas čas ni priganjal, se 
nam ni mudilo nazaj. Na vrhu 
nas je bila vedno večja druščina, 
saj so planinci še kar prihajali-

Proti koči na Mangrtskem 
sedlu kjer nas je sprejel prijazen 
oskrbnik, smo se vračali s precej 
lažjimi nahrbtniki in z obču
tkom, da smo zopet preživeli 
prijeten dan v naših planinah. 
Tudi najmlajša udeleženca izle
ta, Lidija in Primož, sta bila 
navdušena, dejala sta, da bi turo 
še kar enkrat ponovila- Mislim, 
da bi jo vsak izmed nas rad še 
kdaj ponovil, posebno ob tako 
lepem vremenu.

M. H.

Za referendum o 
jedrskih centralah

V prejšnji številki Cinkarnarja 
smo objavili zbiranje podpisov o 
zahtevi vsejugoslovanskega re
ferenduma o gradnji jedrskih 
elektrarn v Jugoslaviji. Zbrali 
smo 32 podpisov, kar je v 2.500 
članskem kolektivu komaj 12 
odstotkov. Podpise smo poslali 
Socialistični zvezi delovnega 
ljudstva občine Celje, ter o števi
lu obvestili uredništvo Mladine.

Cinkarna izdala zbirko pesmi 
»Stopinje štirih«

Prav ob slovenskem kulturnem prazniku smo v Cinkarni doživeli 
velik dogodek. Delovna organizacija je izdala pesniško zbirko Stopinje 
štirih, delo naših literarnih ustvarjalcev. V zbirki so se s svojimi 
pesmimi predstavili Zoran Pevec. Fikret Imamovič, Marija Bernjak in 
Amadeo Dolenc. Za našo kulturno dejavnost je to velik dogodek. prav 
tako pa tudi za v republiškem prostoru manj znane avtorje.

V petek. 6. februarja, je komisija za kulturo organizirala razgovor s 
kulturnimi ustvarjalci, ki so se ga udeležili predstavniki občinske 
konference SZS L, Vika Nendl in sekretar Milan Brecelj, Mihajlo 
Zver iz občinskega sindikalnega sveta ter Stefan Žvižej iz Zveze 
kulturnih organizacij Celje.

V pogovoru je bilo izrečeno veliko polival na račun DO in njenega 
vodstva, ki ima velik posluh za razvoj kulturne dejavnosti svojih 
delavcev. Udeleženci so menili, da izdaja zbirke zasluži vso pozornost 
ter da je potrebno to pol nadaljevati in jo obdržali kot tradicionalno 
obliko zbiranja pesmi.
V DO je še veliko pesnikov, ki so še neznani in najbrž niso računali na 
resnost izdaje te zbirke. Predlagali so. da bi razpis ponovili. Stefan 
Žvižej je povedal: »Dokler so pesmi skrite v predalu, so samo tvoje, 
potem ko jih vidimo, so naše in jih skušamo razumeti.«

Pogovor je od prestavitve pesnikov šel še dlje, tja do potrebe po 
delovnem mestu kulturnega animatorja. Ponovno smo ugotavljali, 
kak o nujno potrebujemo nek oga, k i bo v k ul turni dejavnosti organiziral 
različne prireditve, akcije in oglede, saj so za dvig kulturne ravni naših 
delavcev zelo veliko možnosti.

-go -

»CINKARN AR« izdaja (inkarna (olje, metalurško komična industrija Coljo. Naklada 3000 izvodov. Vsi člani 
organizacije (inkarna in upokojenci dobivajo glasilo brezplačno. Ureja uredniški odbor, (»lavni urednik Mira (»orenšek, 
migmorni urednik Leopold Slapnik, lektor Jelka Bombač, Naslov: Uredništvo glasila »Cinkarnar«, ( inkarna Celje, 
Kidričeva 19, telefon .IVI 12 interno 353, tisk l iskama ( inkarna. I’n mnenju sekretariata za informiranje v izvršnem svetu 
skupščine SRS je glasilo opravičeno davka št. 421-1/72 z dne 5. 4. 1974.


